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JOB DESCRIPTION – RI-21-014
POSTING PERIOD / PÉRIODE D’AFFICHAGE Du 07/04/2021 au 05/05/2021

	POSITION:
	1.0 FTE  POST-DOCTORAL FELLOW 

Care4Rare Research Team

	
	

	TERM:
	2 year contract; possibility of renewal 

	REPORTS TO:
	Kym Boycott, MD, PhD, FRCPC, FCCMG

Clinical Geneticist, CHEO

Senior Scientist, CHEO RI

Professor of Pediatrics, University of Ottawa

	
	


POSITION SUMMARY
Care4Rare Canada (www.care4rare.org) is national collaborative team of clinicians, bioinformaticians, and scientists with the collective goal to improve clinical care for patients and families affected by rare diseases by expanding and improving their diagnosis and treatment options.  We are beginning our next phase which is focused on the utilization of novel multi-omic technologies and are therefore looking for a highly motivated candidate with extensive experience in -omics and/or molecular biology. The successful candidate will work in collaboration with a team of investigators, coordinators, and laboratory staff to identify and validate candidate genes responsible for causing a wide array of genetic diseases. This individual will be responsible for the interpretation of next-generation sequencing and other –omic data for the purpose of disease-gene identification including, whole genome sequencing, RNA sequencing data, and direction of projects to evaluate candidate genes through molecular functional validation studies.  Superior communication, collaboration, and organizational skills are essential.  
MAIN RESPONSIBILITIES 
· Interpret next-generation sequencing data (exome, genome, and transcriptome) for disease-gene identification
· Independently design and perform molecular biology experiments for functional validation of disease-gene candidates (e.g. co-immunoprecipitation analysis, cell manipulation experiments, PCR and Western Blot analysis, model organism work etc.)
· Oversee project status for all projects undergoing experimentation in the laboratory
· Provide leadership to laboratory staff (including students and technicians) with regard to experimental design, laboratory procedures and project status
· Preparation of manuscripts and presentations for dissemination of results
QUALIFICATIONS

· University PhD degree in a relevant field
(within 7 years of completing PhD)


(Essential)
· Extensive molecular bench top experience

     

            

(Essential)
· Experience with bioinformatics 








(Preferred)

· Background in genetics, molecular biology, cellular biology




(Essential)
· Creativity, high degree of autonomy, and leadership potential




(Essential)

· Police Records Check









(Essential)
WORKING CONDITIONS
· Able to work in a dynamic, often hectic, environment and be able to effectively multi-task many competing priorities
· Able to work well a team as well as independently 

TO APPLY

Please send a complete CV and cover letter to Hanh Dao, Administrative Assistant, by email to: hdao@cheo.on.ca 
Should the applicant require any accommodations during the application process please notify Human Resources as per the Accessibility for Ontarians with Disabilities Act.

Applications will only be considered from those that are eligible to work in Canada. We thank all applicants for their interest. However, only those invited for an interview will be contacted.

DESCRIPTION DE TRAVAIL – RI-21-014
	TITRE :
	Boursier - Boursière postdoctoral(e) 1.0 ETP 

Équipe de recherche Care4Rare

	
	

	MANDAT :
	Contrat de 2 ans; possibilité de renouvellement

	SUPERVISEURE :
	Kym Boycott, MD, PhD, FRCPC, FCCMG

Généticienne clinique, CHEO

Scientifique principale, Institut de recherche du CHEO 

Professeure de pédiatrie, Université d'Ottawa

	
	


RÉSUMÉ DES FONCTIONS
Care4Rare Canada (www.care4rare.org) est une équipe nationale collaborative composée de cliniciens, de bioinformaticiens et de scientifiques dont l'objectif commun est d'améliorer les soins cliniques aux patients et aux familles touchées par une maladie rare en élargissant et en améliorant leur diagnostic et leurs options de traitement. Nous entamons notre prochaine phase axée sur l'utilisation de technologies multi-omiques et souhaitons recruter une personne très motivée et possédant une vaste expérience en biologie -omique et en biologie moléculaire. 

La personne retenue travaillera en collaboration avec une équipe de chercheurs, de coordonnateurs et le personnel du laboratoire pour identifier et valider les gènes candidats à l'origine d'un large éventail de maladies génétiques. Cette personne sera responsable de l'interprétation du séquençage de prochaine génération et d'autres données -omiques aux fins de l'identification des gènes de la maladie, notamment le séquençage du génome entier, les données de séquençage ARN et l'orientation des projets afin d'évaluer les gènes candidats au moyen d'études de validation moléculaire et fonctionnelle. Des compétences exceptionnelles en communication, en collaboration et en organisation sont essentielles.
RESPONSABILITÉS PRINCIPALES 
· Interpréter les données de séquençage de la prochaine génération (exome, génome et transcriptome) aux fins de l'identification des gènes de la maladie

· Concevoir et réaliser de manière autonome des expériences biologiques moléculaires permettant la validation fonctionnelle des gènes candidats (p. ex. analyse de la co-immunoprécipitation, expérience en manipulation de cellules, PCR et analyse Western Blot, recherche sur les organismes modèles, etc.)

· Superviser la progression des projets sous expérimentation dans le laboratoire

· Diriger l'équipe du laboratoire (notamment les étudiants et les techniciens) en ce qui concerne la conception expérimentale, les procédures de laboratoire et la progression du projet
· Préparer les manuscrits et les présentations en vue de la diffusion des résultats
QUALIFICATIONS
· Diplôme de doctorat dans un domaine pertinent (dans les 7 années suivant le doctorat)
(Essentiel)

· Vaste expérience en laboratoire moléculaire 

     

            

(Essentiel)

· Expérience en bioinformatique 








(Préférable)

· Expérience dans le domaine de la génétique, de la biologie moléculaire et de la biologie cellulaire














(Essentiel)

· Créativité, haut niveau d'autonomie et potentiel de leadership




(Essentiel)

· Vérification du casier judiciaire








(Essentiel)

CONDITIONS DE TRAVAIL 

· Être capable de travailler dans un environnement dynamique souvent mouvementé et d'accomplir plusieurs tâches en même temps par ordre de priorité

· Être capable de bien travailler en équipe et de façon autonome

CANDIDATURE
Veuillez envoyer un CV complet et une lettre de motivation à Hanh Dao, adjointe administrative, par courriel à : hdao@cheo.on.ca 
Si le candidat ou la candidate requiert des accommodements lors du processus de candidature, veuillez en avertir les Ressources humaines en vertu de la Loi sur l’accessibilité pour les personnes handicapées de l’Ontario.
Nous ne considérerons que les demandes de personnes admissibles à travailler au Canada. Nous remercions tous les candidats et candidates de leur intérêt. Toutefois, nous ne communiquerons qu’avec les personnes convoquées à une entrevue.
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